
1/8 

 ترجمة الأمانة العامةّ للاتحاد البرلماني العرب 

 يرجى من المترجمين الفوريين إيلاء انتباه إلى المطابقة أثناء الإلقاء

 جدول الأعمال 

 11:00الساعة   ،2022تشرين الأول/أكتوبر   12الأربعاء 

 للاتحاد البرلماني الدول  514للجمعية العامة الـ    الجلسة الأولى

رئيسة معالي الويدعو   اكملس الحالمج، رئيس الاتحاد البرلماني الدولي، اجتماع  السيد دوارتي باتشيكو  يختتم معالي
لاتحاد البرلماني ل  145العامة الـ  جمعيةلإلى المنصة وأن تتولى مهامها كرئيسة ل  التوجه دوناتيل موكاباليسا إلى  

 في وقت سابق من الصباح.  اكملس الحالمجعلى قرار    الدولي، بناء  

تحاد عامة للامعية الالج كلمات ترحيب، وأهمية    -دوناتيل موكاباليسا    ة الرئيس  معال   بها  تافتتاحية أدل  ة كلم
، وأهمية موضوع المناقشة العامة، والتوقعات من حيث النتائج الروانديالبرلماني الدول لرواندا والبرلمان  

 . العامة   من الجمعية 

عرض فيديو   مشاهدة ، هل لي أن أدعوكم جميعا  إلى  اعية للمنظور الجندريالمر والآن، للتذكير بما تعنيه البرلمانات  
 . مموجز. هل يمكننا مشاهدة الفيديو من فضلك

 )فيديو الاتحاد البرلماني الدولي(   

السيد دوارتي باتشيكو، إلى تبادل وجهات نظره   معالي اسمحوا لي الآن أن أدعو رئيس الاتحاد البرلماني الدولي،
المساواة بين الرجال والنساء )الجندرية( والبرلمانات   -  العامة  الموضوع العام لمناقشتنا العامة في جمعية كيغاليبشأن  

 المراعية للمنظور الجندري باعتبارها دوافع للتغيير من أجل عالم أكثر صمودا ، وسلما  

 السيد باتشيكو، لكم الكلمة      

 .الرئيس  معالي ،  مشكرا  لك

السيدة سيما باهوس، . سنبدأ برسالة فيديو من  لسة الرئيسيين في هذه الج  حدثين الآن أن أقدم المت  يسرني جدا  
 المديرة التنفيذية لهيئة الأمم المتحدة للمرأة. 
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 )فيديو سيما باهوس( 

 م. لك  شكرا  

، فان دن بيرغالسيد فيسيل    لسةفي هذه الج  ين الرئيسيين الثانيحدثينأود الآن أن أشرع في التكلم مع المت 
. عملت المنظمة على الصعيد EQUIMUNDO  إيكويموندو   ة منظمفي    MenCareمسؤول عن حملة  

، وتعزيز الرجولة الصحية ومنع العنف، رجال والنساءالدولي لإشراك الرجال والفتيان كحلفاء في المساواة بين ال
 بالشراكة مع النساء والفتيات. 

 .معنا اليوم  لحضوره نحن مسرورون جدا   

 .السيد فان دن بيرغ، لكم الكلمة

، أصبح من الممارسات المعتادة في الاتحاد البرلماني الدولي توجيه مناقشاتنا العامة من منظور كما تعلمون جيدا  
 .وشباب دريجن

البرلمانيات، السيدة ليسيا فاسيلينكو، من أوكرانيا، إلى مخاطبة هذه   النساء  أود أن أبدأ بدعوة رئيسة مكتب
 لسة الافتتاحية.الج

 .م الكلمةكالسيدة فاسيلينكو، ل

 .ملك  شكرا  

، إلى مخاطبتنا العربية  مصرجمهورية ار من  زّ يدة سحر البالسسعادة  البرلمانيين الشباب،    منتدىالآن أدعو رئيسة  
 .برسالة فيديو

 .مهل يمكننا تشغيل رسالة الفيديو من فضلك

 ار. لبز  ا  سحر   السيدة   سعادة   فيديو

 للضيوف الخاصين   شكرا  

 ضيوف خاصين من المنصة(   مرافقة )يتم  
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 نتابع.دعونا  

هو النظر في طلبات إدراج بند طارئ في جدول أعمال من جدول الأعمال    2  رقم  ، فإن البندكما تعلمون جميعا  
 . 17:00الساعة  دول الأعمال  من ج  2  رقم   . أود أن أذكر جميع الوفود بأننا سننظر في البندالعامة  هذه الجمعية 

 ما يتعلق بتنظيم أعمالنا.  ت فيتصريحااسمحوا لي الآن أن أدلي ببعض ال

سنبدأ    أولا   العادة،  شيء، كما جرت  المتب وقبل كل  برؤساء حدثينقائمة  الخاص  الجزء  مع  العامة  المناقشة  في   
الع  . يشرفنا كثيرا  تالبرلمانا أنحاء  الوفود من جميع  العديد من  البرلماني   العامة للاتحاد  الم في هذه الجمعيةحضور 

ين الأول حدثعن المت  كلا الرئيسين، فضلا    -ين  حدثالدولي. وأود أن أؤكد أن الإجراءات قد احترمت وأن ترتيب المت
 قد أنشئ بموجب السحب التقليدي للقرعة. هذه القائمة متاحة للوفود في القاعة.   -والثاني  

قررت لجنتها التوجيهية هذا الصباح تخصيص ست دقائق لمجموع ،  العامة  الكبير للجمعيةوفي ضوء الحضور  
 ن و برلماني. سيحظى ال تلكل وفد برلماني، وسبع دقائق للوفود التي يرأسها رؤساء البرلمانا  حدثالوقت المتاح للت

ال للمراقبين  بدقيقتين إضافيتين. سيكون  العامة  المناقشة  الذين سجلوا في   للتحدثدائمين وقت  الشباب 
 وأود أن أطلب من جميع الوفود أن تأخذ ذلك في الاعتبار عند إلقاء كلماتها.  دقائق.  3أقصاه  

في   الكمامة، يوصى بشدة بارتداء  مالتي وضعت من أجل سلامتك  19-بكوفيد  المتعلقةفي ضوء التدابير  
 عند الجلوس.جميع الأوقات، حتى  

ين حدث، فإننا سنبقي قائمة المتحدثوفود لم تسجل نفسها بعد للت  ترد  زالتلأنه لا    أن أبلغكم بأنه نظرا    وأود أيضا    
 . ظهرا    12  إلى الساعةتشرين الأول/أكتوبر    13حتى يوم غد، الخميس،  مفتوحة  

كيغالي في وقت   ين التالية أسماؤهم سيحتاجون إلى مغادرةحدثكما أبُلغت اللجنة التوجيهية صباح اليوم بأن المت
نهاية   ، في لو سمحتم  أود أن أعطيهم الكلمة .  أسماؤهم في الصباح(عادة، ترسل    متحدثين  ة و ثلاثأن  متحدثا)مبكر  

 .بند الطارئال، مباشرة قبل التصويت على  17:00اليوم الساعة  جلستنا  

 القرار؟الموافقة على هذا  العامة  هل لي أن أطلب من الجمعية  
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. أدعو جميع الوفود  العامة  لرئيس هذه الجمعية  أن أذكر الوفود بأنه يحق لها ترشيح أحد أعضائها نائبا    وأود أيضا  
، جدا  ة  لاتحاد البرلماني الدولي إلى القيام بذلك. وسأكون مسرور ل  العامة  مانةالأالتي لم تبلغ بعد أسماء مرشحيها إلى  

 بعض نواب الرئيس خلال المناقشة العامة. ة هذه الرئاسة مع  ركخلال الأيام المقبلة، لمشا

سيكون شخص مرافق لي حاضرا  ، العامة لعمل الجمعية ، أيها المندوبون الموقرون، أود أن أبلغكم بأنه تيسيرا  أخيرا  
 للأمانة العامة.  ، أوموجهة لي  مأي رسائل قد تكون لديك  لي   لينقل،  نصةمن جانبي الم  عند جنب

المت العامة. وأخيرا  ين  حدثأمامكم قائمة  المناقشة  جميع   من، أود أن أطلب  الذين سجلوا أسماءهم حتى الآن في 
المندوبين أن يحترموا بدقة الوقت المخصص للتحدث حتى يتسنى لجميع المندوبين الذين سجلوا أسماءهم للتحدث 

 ذلك في غضون الوقت المتاح للمناقشة العامة. با  قومو أن ي

  ............. مجلس النواب  )ة(رئيسة..............  سيدالالسيد/معالي  العامة هو  الأول في المناقشة    حدثالمت
 . مجلس النواب  )ة(رئيس.............  السيد/السيدةمعال    سيتبعها/سيتبعه  الذي/التي

 

 الكلمة.   ملك...............حضرة السيد/السيدة
لرئيس الجمعية العامة، لرئاسة   المناقشة العامة، بصفتهم نائبا  )للرئيس أن يدعو رؤساء الوفود الآخرين إلى رئاسة  

آخر خمس عشرة دقيقة من الجلسة الصباحية، إذا    لترأس  12:45الساعة    عندالمناقشة العامة. للرئيس أن يعود  
، الذي سيبقيهم على علم العامة  الجمعية  بسكرتير. وسيكون مكتب رئيس البرلمان على اتصال  حقوق الردطلُبت  

 على النحو الواجب(.

 في ختام الجلسة الأولى 

 :ةالرئيس

 . 14:30الساعة    ، عند ين في المناقشة العامةحدث قائمة المتباختتمت الجلسة الأولى أعمالها الآن. سنواصل  
 

وتنظر في إمكانية إدراج   ،من جدول الأعمال  2  رقم  البند،  17:00  الساعة ، عند  هذه الجمعية العامة  ستستعرض
 ا العامة. بند طارئ في جدول أعمال جمعيتن

مجلس   رئيسة/رئيس..........  ةسيدال/السيد  معالالأول في جلسة المناقشة العامة بعد ظهر اليوم هو    حدثالمت
 .مجلس النواب  )ة(رئيس.............  السيدة/  السيد  معالسيتبعه    ............. الذي/التينواب

 . هذه الجلسة  اختتمت 
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 14:30الساعة  ،  2022تشرين الأول/أكتوبر    12  ،الأربعاء

 الجلسة العامة الثانية

 

 . 14:30الساعة    عند  الجلسة  العامة  الجمعية   ةفتتح رئيست

 :ةالرئيس

 ين: حدثقائمة المت بفتتح الآن الجلسة الثانية للمناقشة العامة وسنواصل  أ

معال   )ها( سيتبعه  الذي/التي   ................. مجلس نواب   رئيسة /رئيس  ة..........سيدالالسيد/معال  
 ............... مجلس نواب رئيسة/رئيس  .............. السيد/السيدة

 2  رقم  البند العامة  هذه الجمعية    ضستستعر   17:00الساعة    عند اسمحوا لي مرة أخرى أن أذكر المندوبين بأنه  
 العامة.   وستشرع في النظر في إدراج بند طارئ في نهاية المطاف في جدول أعمال جمعيتنا ،من جدول أعمالها

 ......... لكم الكلمة. السيد/السيدة

 عند   الطارئ بند  الليتمكن من بدء النظر في    16:55الساعة    المتحدثين عندوسيعطي الرئيس الكلمة لآخر  
 . 17:00الساعة  
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 التصويت   –  الجلسة العامة 

 :ةالرئيس

 .من جدول الأعمال  2  رقم  سننظر الآن في البند

 2رقم  البند  

 العامة   أعمال الجمعيةالنظر في الطلبات المحتملة لإدراج بند طارئ في جدول  

لجمعية العامة طلبات لإدراج بند ل  العامة  مانةالأتلقت    ...انتباهكم إلى حقيقة أن  لفتأن أ  اسمحوا لي أولا  
 .طارئ

 التي سبق توزيعها، وهي كما يلي:   Inf.1-A/145/2ويمكن الاطلاع على هذه الطلبات في الوثيقة 

 وقدمت الطلبات التالية: 

 ما يتعلق بمختلف الطلبات المقدمة.  بالحالة الراهنة في  العامة   الآن للأمين العام لإبلاغ الجمعية أعطي الكلمة  

 )يشرح الأمين العام الحالة والمقترحات المتبقية(   

 الجمعيةإلى جدول الأعمال. ولذلك ستنظر  سوى بند طارئ واحد  تنص قواعدنا على أنه لا يمكن إضافة  
أغلبية ت على كل طلب. لكي يؤخذ الطلب في الاعتبار، يجب أن يحصل على  في كل طلب وتصوّ   العامة

على الأغلبية . وعلاوة على ذلك، لن يضاف إلى جدول الأعمال سوى الطلب الذي حصل  ثلثي الأصوات
 .وعلى أعلى عدد من الأصوات الإيجابية

 سنشرع الآن في عرض المقترحات المتعلقة ببند طارئ. 

يعارض إضافة   - د  ر إن و   - ولمندوب واحد    طارئا    الكلمة الآن لمندوب واحد من كل وفد اقترح بندا    أعطي
قبل إجراء بالتسلسل،    - وأي معارضين محتملين    -البند إلى جدول الأعمال. سنستمع إلى مقدمي البنود  

 تصويت واحد بنداء الأسماء على مختلف الطلبات. 
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المسائل   الدخول في مضمون أن يمتنعوا عن    للمتحدثين، ينبغي  العامة  معية لجا  لائحة من    12  للقاعدة ووفقا     
 قضيتهم.   عرضوالكل منهم لي  ثلاث دقائق كحد أقصى م  المطروحة. سيكون له

 . سنتناول الآن أول الطلبات

  .لتقديم طلبه  ..... أعطي الكلمة لممثل وفد   

  .(......المندوب من...   يأخذ الكلمة )

 أعمالنا؟يود أن يعارض إدراج هذا البند في جدول   حدأ   هل من 

 ( .متحدث لمعارضة الطلب  يردأو لا    يردقد  )

أحد الوفود   مةويأخذ الكلمدعوون إلى تقديم اقتراحهم،    الطارئة بنود  الجميع مقدمي البنود المتعلقة ببند من  
 . )عند الطلب(  دالمعارضة للبن

وسنشرع في التصويت بنداء الأسماء. أعطي الكلمة للأمين  ،مختلف البنودلقد استمعنا الآن إلى جميع مقدمي  
 .العام لشرح إجراء التصويت

 ( يشرح الأمين العام الإجراء)

. سيستغرق ذلك تنادي بالأسماء أن    العامة  إذا كانت جميع الوفود واضحة بشأن الإجراء، أطلب من الأمانة
يتم بعض الوقت، وأود أن أطلب من جميع الوفود أن تكون مستعدة لإعلان أصواتها بوضوح شديد عندما  

 سمائها. بأ  النداء

 .سماء(الأ  بنداء  الأمانة العامة   قوم ت)

 .التصويت  اختتامإذا كانت جميع الوفود قد صوتت، أعلن  

 :ما يلي نتائج الأصوات التي أجريت للتو في

منفصلة تبين عدد الأصوات المؤيدة والأصوات السلبية والامتناع عن   أوراق)ستعرض النتائج على الرئيس في  
ما إذا كان الطلب قد   . وسيبين أيضا  2/3التصويت لكل منها، وتبين ما إذا كان قد تم الحصول على أغلبية 

عندما عامة التي تنص على ما يلي: " لجمعية الا  لائحة من    3الفقرة    34القاعدة  فشل في الوفاء بمتطلبات  
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يتطلب الأمر أغلبية محددة، يتعينن أن يكون عدد أصوات الموافقين، مساويا  على الأقل لثلث العدد الإجمالي 
 . ((2الفقرة    33القاعدة  راجع )للأصوات المخصصة للوفود المشاركة فعليا  في الجمعية  

وعلى أعلى عدد من الأصوات الإيجابية سيضاف إلى   ،الأغلبية اللازمةبعد حصوله على    طلب ..........  إن 
بند الطارئ في هذه التذكير جميع الوفود بأنه سيتم عقد مناقشة حول  أود    .8  رقم  جدول الأعمال بوصفه البند 

 للمشاركة في المناقشة.   ا  . أود أن أدعوكم جميع 09:00 الساعة  أكتوبر،تشرين الأول/  13  ، ا  غد القاعة  

أود دعوة الأمين العام لتوضيح إجراءات تشكيل لجنة صياغة   الأعمال،من جدول    2  رقم  بل الانتهاء من البند ق
  –هذه النقطة.  

 ( يشرح الأمين العام الإجراء)

 :ةالرئيس

 البندلمناقشة  ،  09:00الساعة    في تمام ،  صباح الغد   عقد الجلسة أذكر المندوبين الموقرين بأننا سنعود إلى    دعوني 
 الطارىء.

  .الجلسة  اختتمت

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 
 

INTERPRETERS PLEASE CHECK CAREFULLY AGAINST DELIVERY 
 
 

ORDER OF BUSINESS 
 

Wednesday 12 October 2022, 11 a.m. 
First sitting of the 145th Assembly of the Inter-Parliamentary Union 

 
 
 Mr. Duarte Pacheco, President of the Inter-Parliamentary Union, closes the meeting 
of the Governing Council and invites Speaker Donatille Mukabalisa to proceed to the 
podium and – based on the decision of the Governing Council earlier in the morning – to 
take up her duties as President of the 145th IPU Assembly.  
 
Opening remarks by Speaker Donatille Mukabalisa – words of welcome, 
significance of the IPU Assembly for Rwanda and the Rwandan Parliament, 
importance of the theme of the General Debate, expectations in terms of outcome 
from the Assembly. 
 
AND NOW, AS A REMINDER OF WHAT GENDER-SENSITIVE PARLIAMENTS ARE 
ALL ABOUT, MAY I PLEASE INVITE YOU ALL TO VIEW A BRIEF VIDEO. CAN WE 
PLEASE SEE THE VIDEO. 
 
(IPU VIDEO) 
 
MAY I NOW INVITE THE PRESIDENT OF THE INTER-PARLIAMENTARY UNION, 
MR. DUARTE PACHECO, TO SHARE HIS PERSPECTIVES ON THE OVERALL THEME 
OF OUR GENERAL DEBATE AT THE KIGALI ASSEMBLY – GENDER EQUALITY AND 
GENDER-SENSITIVE PARLIAMENTS AS DRIVERS OF CHANGE FOR A MORE 
RESILIENT AND PEACEFUL WORLD 
 

MR PACHECO, YOU HAVE THE FLOOR. 
 
THANK YOU, MR PRESIDENT.  
 
I AM NOW VERY HAPPY TO INTRODUCE OUR KEYNOTE SPEAKERS FOR THIS 
SESSION. WE SHALL START WITH A VIDEO MESSAGE FROM MS. SIMA BAHOUS, 
EXECUTIVE DIRECTOR OF UN WOMEN. 
 .  
(VIDEO SIMA BAHOUS) 
 
THANK YOU.  
I WOULD NOW LIKE TO PROCEED WITH OUR SECOND KEYNOTE SPEAKERS FOR 
THIS SESSION MR. WESSEL VAN DEN BERG, MENCARE OFFICER OF 
EQUIMUNDO. EQUIMUNDO HAS WORKED INTERNATIONALLY TO ENGAGE MEN 
AND BOYS AS ALLIES IN GENDER EQUALITY, PROMOTE HEALTHY MANHOOD AND 
PREVENT VIOLENCE, IN PARTNERSHIP WITH WOMEN AND GIRLS.   
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WE ARE VERY PLEASED HE HAVE HIM WITH US TODAY.. 
 
MR. VAN DEN BERG, YOU HAVE THE FLOOR. 
 
AS YOU ARE WELL AWARE, IT HAS BECOME USUAL PRACTICE AT THE IPU TO 
INFORM OUR GENERAL DEBATES BY BOTH A GENDER AND A YOUTH 
PERSPECTIVE. 

 
I WOULD LIKE TO START BY INVITING THE PRESIDENT OF THE BUREAU OF 
WOMEN PARLIAMENTARIANS, MS. LESIA VASYLENKO OF UKRAINE, TO ADDRESS 
THIS OPENING SESSION. 
 
MS VASYLENKO, YOU HAVE THE FLOOR. 
 
THANK YOU.  
NOW I INVITE THE PRESIDENT OF THE BOARD OF YOUNG PARLIAMENTARIANS, 
MS. SAHAR ALBAZAR OF EGYPT, TO ADDRESS US BY VIDEO MESSAGE.  
 
CAN WE PLEASE PLAY THE VIDEO MESSAGE.  

 
VIDEO MS. ALBAZAR. 

 
 

THANK YOU TO SPECIAL GUESTS 
(special guests are escorted from the podium) 

 
 

 
LET US PROCEED.  

 
AS YOU ALL KNOW, ITEM 2 OF THE AGENDA IS THE CONSIDERATION OF 
REQUESTS FOR THE INCLUSION OF AN EMERGENCY ITEM IN THE AGENDA 
OF THIS ASSEMBLY.  I WOULD LIKE TO REMIND ALL DELEGATIONS THAT 
WE WILL CONSIDER ITEM 2 OF THE AGENDA THIS AFTERNOON AT 5 P.M.  
 
PLEASE ALLOW ME NOW TO MAKE A FEW ANNOUNCEMENTS IN RELATION 
TO THE ORGANIZATION OF OUR WORK. 

 
FIRST OF ALL, AS IS CUSTOMARY, WE SHALL START THE LIST OF 
SPEAKERS IN THE GENERAL DEBATE WITH THE SEGMENT FOR PRESIDING 
OFFICERS OF PARLIAMENT. WE ARE GREATLY HONORED BY THE 
PRESENCE OF SO MANY DELEGATIONS FROM AROUND THE WORLD AT 
THIS IPU ASSEMBLY.I WISH TO CONFIRM THAT PROCEDURES HAVE BEEN 
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RESPECTED AND THAT THE ORDER OF SPEAKERS – BOTH PRESIDING 
OFFICERS, AS WELL AS FIRST AND SECOND SPEAKERS - HAS BEEN 
ESTABLISHED BY THE TRADITIONAL DRAWING OF LOTS. THIS LIST IS 
AVAILABLE TO DELEGATIONS IN THE HALL. 
 
IN LIGHT OF THE HIGH ATTENDANCE AT THE ASSEMBLY, ITS STEERING 
COMMITTEE DECIDED THIS MORNING TO ALLOCATE SIX  MINUTES AS THE 
TOTAL SPEAKING TIME AVAILABLE TO EACH PARLIAMENTARY 
DELEGATION, SEVEN MINUTES FOR DELEGATIONS LED BY SPEAKERS OF 
PARLIAMENT. THE YOUNG MPs WHO HAVE REGISTERED FOR THE 
GENERAL DEBATE WILL HAVE AN ADDITIONAL TWO MINUTES. 
PERMANENT OBSERVERS WILL HAVE A MAXIMUM SPEAKING TIME OF 
3 MINUTES. I WOULD LIKE TO ASK ALL DELEGATIONS TO TAKE THIS INTO 
ACCOUNT WHEN DELIVERING THEIR SPEECHES.  
 
IN LIGHT OF THE COVID-RELATED MEASURES WHICH HAVE BEEN PUT IN 
PLACE FOR YOUR SAFETY, THE WEARING OF MASKS IS STRONGLY 
RECOMMENDED AT ALL TIMES, EVEN WHEN SEATED.  

 
I ALSO WISH TO INFORM YOU THAT, AS THERE ARE STILL DELEGATIONS 
WHICH HAVE NOT YET REGISTERED TO SPEAK, WE WILL BE KEEPING THE 
LIST OF SPEAKERS OPEN UNTIL TOMORROW, THURSDAY, 13 OCTOBER AT 
12 NOON.  
 
THE STEERING COMMITTEE THIS MORNING WAS ALSO INFORMED THAT 
THE FOLLOWING SPEAKERS WILL NEED TO LEAVE KIGALI EARLY (2-3 
Speakers usually, their names to be communicated in the morning). WITH YOUR 
KIND INDULGENCE, I WOULD LIKE TO GIVE THEM THE FLOOR AT THE END 
OF OUR AFTERNOON SESSION TODAY AT 5 PM, RIGHT BEFORE THE VOTE 
ON THE EMERGENCY ITEM). 

 
MAY I ASK THE ASSEMBLY TO APPROVE THIS DECISION? 
 
I WOULD ALSO LIKE TO REMIND DELEGATIONS THAT THEY ARE ENTITLED 
TO NOMINATE ONE OF THEIR MEMBERS AS VICE-PRESIDENT OF THIS 
ASSEMBLY.  I INVITE ALL DELEGATIONS WHO HAVE NOT YET DONE SO TO 
COMMUNICATE THE NAME OF THEIR CANDIDATE TO THE IPU SECRETARIAT. 
I WILL BE VERY PLEASED, OVER THE COMING DAYS, TO SHARE THIS 
PRESIDENCY WITH SOME OF THESE VICE-PRESIDENTS DURING THE 
GENERAL DEBATE. 
 
FINALLY, HONORABLE DELEGATES, I WISH TO INFORM YOU THAT IN ORDER 
TO FACILITATE THE WORK OF THE ASSEMBLY, ON EITHER SIDE OF THE 
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STAGE, THERE IS AN USHER WHO WILL BE PLEASED TO TRANSMIT ANY 
MESSAGES YOU MAY HAVE FOR MYSELF, OR THE SECRETARIAT. 
 
YOU HAVE BEFORE YOU THE LIST OF SPEAKERS WHO HAVE REGISTERED 
SO FAR FOR THE GENERAL DEBATE. FINALLY, I WISH TO REQUEST ALL 
DELEGATES TO STRICTLY RESPECT THE SPEAKING TIME ALLOCATED SO 
THAT ALL DELEGATES WHO HAVE REGISTERED TO SPEAK MAY DO SO 
WITHIN THE TIME AVAILABLE FOR THE GENERAL DEBATE. 
 
THE FIRST SPEAKER IN THE GENERAL DEBATE IS Mr./Madam …………… 
Speaker of the Parliament of ………………… WHO WILL BE FOLLOWED BY 
Mr./Madam …………… Speaker of the Parliament of ………………… 

 
MR/MS. ……………., YOU HAVE THE FLOOR. 

 
 
(The President may invite other heads of delegations to preside over the general debate, 
as Vice-President of the Assembly to preside over the General debate.  The President 
may return at 12.45 p.m. to preside over the last fifteen minutes of the morning sitting, if 
rights of reply have been requested.  The Speaker’s Office will be in contact with the 
Secretary of the Assembly, who will keep them duly informed).   
 
At the close of the first sitting 
 
THE PRESIDENT: 
 

THE FIRST SITTING HAS NOW CONCLUDED ITS WORK.  WE WILL CONTINUE 
WITH THE LIST OF SPEAKERS ON THE GENERAL DEBATE AT 2.30 P.M.   

 
AT 5 P.M. THIS ASSEMBLY WILL EXAMINE ITEM 2 OF THE AGENDA AND 
CONSIDER THE POSSIBLE INCLUSION OF AN EMERGENCY ITEM IN THE 
AGENDA OF OUR ASSEMBLY. 

 
THE FIRST SPEAKER OF THIS AFTERNOON’S SITTING OF THE GENERAL 
DEBATE IS Mr./Madam …………… Speaker of the Parliament of ………………… 
WHO WILL BE FOLLOWED BY Mr./Madam …………… Speaker of the 
Parliament of ………………… 
 
THIS SITTING IS CLOSED. 
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Wednesday 12 October 2022. 2.30 p.m. 
Second plenary sitting 

 
 
The President of the Assembly opens the sitting at 2.30 p.m. 
 
THE PRESIDENT: 

 
I NOW OPEN THE SECOND SITTING OF THE GENERAL DEBATE AND WE 
SHALL CONTINUE WITH OUR LIST OF SPEAKERS:  

 
Mr./Madam …………… Speaker of the Parliament of ………………… WHO WILL 
BE FOLLOWED BY Mr./Madam …………… Speaker of the Parliament of 
………………… 
 
ALLOW ME ONCE AGAIN TO REMIND DELEGATES THAT AT 5 P.M. THIS 
ASSEMBLY WILL EXAMINE ITEM 2 OF ITS AGENDA AND WILL PROCEED WITH 
THE CONSIDERATION OF THE EVENTUAL INCLUSION OF AN EMERGENCY 
ITEM IN THE AGENDA OF OUR ASSEMBLY.   

 
MR./MS. ……………., YOU HAVE THE FLOOR. 

 
The President will give the floor to the last Speaker at 4.55 p.m., to be able to start 
consideration of the Emergency item at 5 p.m. 
 
 

Plenary sitting - VOTE 
 
 
THE PRESIDENT: 
 
 WE ARE NOW GOING TO CONSIDER ITEM 2 OF THE AGENDA. 
 

Item 2 
 

Consideration of possible requests for inclusion of an emergency item 
in the agenda of the Assembly 

 
ALLOW ME FIRST OF ALL TO DRAW YOUR ATTENTION TO THE FACT THAT 
…. REQUESTS FOR THE INCLUSION OF AN EMERGENCY ITEM WERE RECEIVED 
BY THE ASSEMBLY SECRETARIAT.   
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THESE REQUESTS ARE TO BE FOUND IN DOCUMENT A/145/2-Inf.1 WHICH HAS 
ALREADY BEEN DISTRIBUTED, AND ARE AS FOLLOWS: 

 
The following requests have been submitted: 
 

 
 
 
 
I NOW GIVE THE FLOOR TO THE SECRETARY GENERAL TO INFORM THE 
ASSEMBLY ABOUT THE CURRENT SITUATION WITH REGARD TO THE 
DIFFERENT REQUESTS THAT HAVE BEEN SUBMITTED. 
 

(The Secretary General explains the situation and the remaining proposals) 
 
 
OUR RULES LAY DOWN THAT ONLY ONE EMERGENCY ITEM CAN BE ADDED TO 
THE AGENDA.  THE ASSEMBLY WILL THEREFORE CONSIDER EACH REQUEST 
AND VOTE ON EACH ONE.  IN ORDER TO BE TAKEN INTO CONSIDERATION, A 
REQUEST MUST RECEIVE A TWO-THIRDS MAJORITY OF THE VOTES.  
MOREOVER, ONLY THE REQUEST THAT HAS OBTAINED BOTH THAT MAJORITY 
AND THE HIGHEST NUMBER OF POSITIVE VOTES WILL BE ADDED TO THE 
AGENDA. 
 
WE WILL NOW PROCEED WITH THE PRESENTATIONS OF THE PROPOSALS FOR 
AN EMERGENCY ITEM. 

 
I WILL NOW GIVE THE FLOOR TO ONE DELEGATE FROM EACH DELEGATION 
WHICH HAS PROPOSED AN EMERGENCY ITEM AND TO ONE DELEGATE - IF 
THERE IS ANY - WHO IS AGAINST THE ADDITION OF THE ITEM TO THE AGENDA.  
WE WILL HEAR THE SPONSORS OF THE ITEMS - AND ANY POSSIBLE OPPONENTS 
- IN SEQUENCE, BEFORE HOLDING A SINGLE VOTE BY ROLL-CALL ON THE 
DIFFERENT REQUESTS. 
 
ACCORDING TO ASSEMBLY RULE 12, SPEAKERS SHOULD REFRAIN FROM GOING 
INTO THE SUBSTANCE OF THE ISSUES INVOLVED.  THEY WILL HAVE A MAXIMUM 
OF THREE MINUTES EACH IN WHICH TO STATE THEIR CASE. 

 
WE WILL NOW TAKE UP THE FIRST OF THE REQUESTS. 

 
I CALL ON A REPRESENTATIVE OF THE DELEGATION OF …… TO PRESENT ITS 
REQUEST. 
 
(The delegate from ……. speaks.) 
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DOES ANYONE WISH TO SPEAK AGAINST THE INCLUSION OF THIS ITEM IN OUR 
AGENDA? 
 
(There may or may not be a speaker to oppose the request.) 
 
All sponsors of items for an emergency item are invited to present their proposal, with one 

delegation speaking against (if requested)  
 
WE HAVE NOW HEARD ALL THE SPONSORS OF THE VARIOUS ITEMS AND WE 
WILL PROCEED TO THE ROLL-CALL VOTE.  I CALL ON THE SECRETARY GENERAL 
TO EXPLAIN THE VOTING PROCEDURE. 
 
(The Secretary General explains the procedure) 
 
IF ALL DELEGATIONS ARE CLEAR ABOUT THE PROCEDURE, I ASK THE 
SECRETARIAT TO CALL THE ROLL.  THIS WILL TAKE SOME TIME, AND I WOULD 
ASK ALL DELEGATIONS PLEASE TO BE READY TO ANNOUNCE THEIR VOTES 
VERY CLEARLY WHEN THEIR NAMES ARE CALLED. 
 
(The Secretariat calls the roll.) 
 

IF ALL DELEGATIONS HAVE VOTED, I DECLARE THE VOTE CLOSED. 
 

HERE ARE THE RESULTS OF THE VOTES WHICH HAVE JUST BEEN HELD: 
 
(Results will be presented to the President on separate sheets indicating the number of 
positive votes, negative votes and abstentions for each, and showing whether the 2/3 
majority was obtained.  It will also indicate whether a request has failed to fulfill the 
requirements of Assembly Rule 34.3 which lays down that: "When a specified majority is 
required, the number of affirmative votes must be equal to at least one-third of the total 
number of votes allocated to delegations participating effectively in the Assembly (cf. Rule 
33.2)) 
 
THE REQUEST OF…….................... HAVING RECEIVED BOTH THE NECESSARY 
MAJORITY AND THE HIGHEST NUMBER OF POSITIVE VOTES WILL BE ADDED TO 
THE AGENDA AS ITEM 8. MAY I REMIND ALL DELEGATIONS THAT A DEBATE ON 
THE EMERGENCY ITEM WILL BE HELD IN THIS HALL TOMORROW, 13 OCTOBER, 
AT 9 A.M. I WOULD LIKE TO INVITE YOU ALL TO PARTICIPATE IN THE DEBATE.  

 
BEFORE FINISHING WITH ITEM 2 OF THE AGENDA, I WISH TO INVITE THE 
SECRETARY GENERAL TO EXPLAIN THE PROCEDURE FOR THE COMPOSITION 
OF THE DRAFTING COMMITTEE OF THIS POINT.- 
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(The Secretary General explains the procedure) 

 
 

THE PRESIDENT: 
 

MAY I REMIND DISTINGUISHED DELEGATES THAT WE SHALL BE RECONVENING 
TOMORROW MORNING AT 9 A.M. SHARP FOR THE DEBATE ON THE EMERGENCY 
ITEM. 

 
THE SITTING IS CLOSED. 


